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Kopaná v Lelekovicích 
 

TJ Lelekovice – sportovní oddíl byl zaloţen v roce 1943 a od této doby  se hrály 

v naší obci především dva nejpopulárnější sporty - hokej a fotbal. V letech 1949 aţ 

1990 se  veškerá sportovní klání zapsala do dějin pod hlavičkou TJ Sokol Lelekovi-
ce. V tomto období se především hokejové druţstvo dostalo do povědomí celého 

kraje. Po sametové revoluci byl pak znovu sportovní klub obnoven panem M. 

Kunzfeldem pod názvem TJ AC Lelekovice. V novodobé historii klubu se vystřída-

lo v druţstvech muţů, 
dorostenců, ţáků a 

chlapců z přípravky jiţ 

pár  stovek místních a 
přespolních hráčů.  

V současnosti má od-

díl kopané kolem 10 
funkcionářů a cca 70 

aktivních fotbalistů 

v  pěti muţstvech. 

Muţi hrají jiţ třetím 
rokem II. třídu - br-

něnský městský pře-

bor, takzvanou 
„šalinovou ligu“, do-

rost prvním rokem II. 

třídu – brněnský městský přebor, mladší ţáci III. třídu brněnské městské soutěţe a 

mladší přípravka a minipřípravka prozatím trénuje a připravuje se na novou sezonu 
– brněnskou soutěţ. Kromě toho má AC Lelekovice i futsalový oddíl reprezentující 

obec ve II. kuřimské lize.  

 

Pozvánka: 
 

Zveme všechny příznivce především mládeţnické kopané na tradiční letní turnaj, 
tentokráte těch nejmenších – mladší přípravky: 

Memoriál Miloše Kunzfelda, se bude konat v sobotu 18.6.2010 od 8.30 hodin na 

travnatém fotbalovém hřišti v Lelekovicích. Na programu sportovního dne budou 

i přátelské zápasy jako např. tradiční souboj starých pánů Lelekovic. O podvečerní a 
večerní zábavu se postará reprodukovaná nebo ţivá hudba. Po celý den budou 

v areálu na Poňavě k dispozici atrakce pro děti a výtečné občerstvení. 

Uzávěrka 20.4.2011 Příští číslo cca: 07/2011     Květen - Červen  2011 

PŘÍRODNÍ   REZERVACE   HOLÉ  VRCHY 

 
Váţení spoluobčané, máme pro vás dobrou zprávu. Po třiceti letech periodického 
úsilí se podařilo vyhlásit staré dubové lesy na Holých vrších za přírodní rezervaci. 

Tím se tomuto jedinečnému území dostalo ocenění i ze strany oficiálních orgánů 

ochrany přírody. Přitom pro občany z toho, s výjimkou předpokladu běţného 

slušného chování, 
ţádná omezení nevy-

plývají. Vstup do 

rezervace není zaká-
zán, i kdyţ je pravda, 

ţe pro zdárný další 

vývoj rezervace by 
bylo lepší, kdyby tam 

zůstal zachován klid 

a rostliny nebyly 

zdupávány. Schvále-
ní orgánů ochrany    

přírody (Jihomor. 

krajského úřadu) 
podléhá jen případný 

rozvoj myslivosti         

(např. výstavba krmelců, posedů) či pořádání hromadných akcí (např. turistických 
pochodů přes území). Tyto aktivity podléhají předchozímu souhlasu Jihomor. kr. 

úřadu i v ochranném pásmu, které sahá 50 m od okrajů rezervace.  

Přírodní rezervace Holé vrchy se nachází na západním svahu masívu Babího lo-

mu, nad cestou z Koretiny do Podlesí. Má protáhlý tvar od severu k jihu a plochu 
11,8 hektarů, ochranné pásmo pak asi 9 ha. Rezervace je celá tvořena lesy, které 

patří městu Brnu. Podnik Lesy města Brna měl pro vyhlášení rezervace pochopení 

a souhlasil s ním. Budiţ mu za to čest a sláva. Pro velmi obtíţnou dostupnost a 
křivý růst stromů se zde však také více neţ 50 let lesnicky nehospodařilo, přesto-

ţe podle všech lesnických kritérií je porost jiţ dávno „přestárlý“. Věk starších 

stromů přesahuje 170 let. A co se zde vlastně chrání? Právě starý dubový les 



     AKTUÁLNÍ INFORMACE 
 

 Svoz  PDO   (čtrnáctidenní)  -  13.5., 27.5., 10.6., 24.6., 8.7.2011. 

 Předpokládaný termín veřejného jednání zastupitelstva obce je dne 

27.6.2011. 

 V pondělí 16.5.2011 v době od 16.00 do 17.30 hod. se uskuteční ve dvoře 

OÚ sbírka pro humanitární účely Diakonie Broumov. 

 Od 27.6. do 8.7.2011 bude  kancelář obecního úřadu, z důvodu čerpání 

řádné dovolené, uzavřena. V tomto týdnu nebude moţné  provádět ověřování 

podpisů, listin, přihlašování k trvalému pobytu, výpisy CzechPOINT. 

 E.ON oznamuje přerušení dodávky el. energie v pondělí 9.5.2011 od 8:00 do 

16:00 hod. - Podemlýn - směr dozadu ke koním, vlevo na chatovou oblast a 

směrem na  Plástky. 

s podrostem teplomilných keřů i dalších rostlin. Na hřbetě je to tedy tzv. bazifil-
ní (tj. vápnomilná) teplomilná doubrava, vyznačující se hojnými porosty keřů 

s bohatým zastoupením chráněných dřínů, dokonce plodných. Významnou pří-

měsí je zde jinak vzácný teplomilný jeřáb břek. Na západním svahu převaţuje 

kyselomilná doubrava, přecházející směrem po svahu do borové doubravy. Pů-
vodní zastoupení borovice bylo menší, asi zde byla dosazována. Podobné teplo-

milné doubravy se v širším okolí nenacházejí a zvláště ne tak staré. V tom je 

právě největší unikátnost rezervace – teplomilných doubrav je na jiţní Moravě 
více, ale pokud je známo, nikde nedospěly do stádia rozpadu (odumírání stromů 

na hřbetě). Tento vývoj je přirozený a dává prostor pro výskyt řady vzácných 

druhů rostlin, ale především hmyzu (velcí brouci). Nikdo se jich však nemusí 
bát, zahrádky u domů je nezajímají. A odumírání některých stromů dává také 

prostor pro růst mladých stromků, kterým se zde docela daří. Do budoucna se 

předpokládá udrţení dosavadního stavu „nehospodaření“, tedy ponechání lesa 

dalšímu relativně přirozenému vývoji bez lesnických zásahů. S tím souvisí jedi-
ný současný problém rezervace. Někteří spoluobčané, snad aby „vyčistili“ les 

zde kradou staré dřevo, ať jiţ souše či kmeny padlé na zem.  To je samozřejmě 

proti smyslu rezervace, souše se zde ponechávají pro výstavbu hnízd ptáků, kteří 
potřebují dutiny, a padlé dřevo slouţí pro vývoj larev právě těch vzácných brou-

ků. Bez starého dřeva by zde nemohli ţít. Prosíme tedy spoluobčany, aby 

z rezervace nic neodnášeli.  
Okraje rezervace jsou vyznačeny červenými pruhy na stromech a na přístupo-

vých cestách sloupkem s tabulkou se státním znakem. Přírodní rezervace Holé 

vrchy byla vyhlášena Jihomoravským krajem dne 7. 10. 2010 a vyhlášení nabylo 

účinnosti dne 30. 12. 2010.                                                         Ing. Martin Culek 

Kanalizace a ČOV 
 

Harmonogram prací na období  květen – červen / 2011 

Vzhledem ke zdlouhavému  projednávání organizace dopravy při rea-
lizaci kanalizace ve státní silnici č. III/37917 dochází ke změnám v pořadí 

výstavby jednotlivých kanalizačních stok. Od počátku května asi do poloviny 

měsíce bude stavba pokračovat stokou AE 3 – Pod Stráţnou, stokou AE 2 – 
Úvoz a stokou AF 1 – Kout. Ve druhé polovině května bude provedena stoka 

AF k mateřské škole a zahájena realizace stok AK, AK 1 – Příhon a AL – Ma-

ckovec. Zde budou probíhat práce i v měsíci červnu. Dle harmonogramu byla 

zahájena práce na stavbě čistírny, která se bude realizovat po celý rok. 
V průběhu stavby se zjistilo, ţe u některých nemovitostí jsou různé 

soukromé neregistrované přípojky (dešťové, ale i splaškové), o kterých stavba 

neví a z toho důvodu můţe dojít k jejich poškození. Mnohé také jsou ve velmi 
špatném stavu a promáčejí okolní terén. Při jejich odkrytí musí stavba zajistit 

jejich vodotěsnost, čímţ jí vznikají nepředvídané vícenáklady, které poţaduje 

uhradit. Vzhledem k tomu, ţe se jedná o soukromé přípojky, byl na veřejném 
jednání zastupitelstva obce navrţen způsob řešení oprav těchto „přípojek“. 

Dešťové přípojky z jednotlivých domů nejsou zakresleny v ţádné do-

kumentaci, vybudovali si je vlastníci nemovitostí, jsou jejich vlastnictvím, 

měli by znát jejich polohu. 
1. Zhotovitel stavby před zahájením prací v plánovaném úseku poţádá vlast-

níky (uţivatele)   přilehlých nemovitostí o vytyčení jimi uţívaných funkčních 

dešťových přípojek. 
2. Pokud stavba poškodí správně vytyčenou přípojku, je její oprava nákladem 

stavby. 

3. V případě, ţe přípojka byla vlastníkem (uţivatelem) domu vytyčena špatně 
a dojde k její poškození, opravu hradí vlastník přípojky. 

4. Pokud byla přípojka správně vytyčená, ale je vadná (např. není vodotěsná), 

zajistí vlastník  na své náklady její okamţitou opravu (nejlépe prostřednictvím 

zhotovitele stavby). 
 Ţádáme všechny vlastníky a uţivatele nemovitostí, aby si v předstihu 

ověřili, zda mají a kde výše uvedené přípojky. Předpokládaný termín na bře-

zen plánované schůzky občanů se zástupci stavby, projektantů a obce se od-
kládá do doby dořešení způsobu realizace domovních splaškových přípojek. 

Nový termín bude včas oznámen. Realizace přípojek se předpokládá od 

2.čtvrtletí příštího roku. Na vlastní připojení si občané nemusí vyřizovat ţád-

né povolení. 
 Závěrem mi dovolte poděkovat všem za pochopení a shovívavost 

s omezeními, která nám stavba kanalizace přináší. Jsem přesvědčen, ţe po její 

dostavbě nám bude odměnou zkvalitnění ţivotního prostředí v obci.       D.J. 



Z OBECNÍ  KRONIKY 
 

Pokračování r. 1960: Volby do Národního shromáţdění a Národních výborů se 

konaly 12.června. V Naší obci volili v sále pohostinství Jednoty od 7 do 18 hod. a 

nebylo ani jednoho voliče, který by se voleb neúčastnil. Do Národního shromáţ-
dění volili kandidátku z Kuřimi, do KNV Brno kandidáta z Ochozu a do ONV 

Brno-venkov kandidáta z Vranova. Do MNV naší obce zvolili všech 21 kandidá-

tů, z toho 6 ţen. Předsedou MNV byl zvolen Fr. Rašovský, tajemníkem Fr. Štercl. 
Lelekovice se také přihlásily do soutěţe o vlasteneckou obec. Naše obec se umís-

tila z 51 obcí okresu Brno - venkov na 10. místě. Nejlépe si z organizací v obci 

vedly TJ Sokol, poţárnici a také Osvětová beseda se svými Lelekovickými novi-
nami. 

 V červnu vrcholily přípravy na II. celostátní spartakiádu. Cvičenci naší TJ 

Sokol se zúčastnili veřejných vystoupení v Kuřimi, Vev. Bítýšce, Podlesí, Jinačo-

vicích a Jehnicích. Na krajské spartakiádě v Brně cvičilo 31 našich cvičenců a na 
II. CS v Praze 22 cvičenců, z toho 8 muţů. Ti byli v  Praze po celou dobu sparta-

kiády, téměř 2 týdny a na Strahovském stadionu cvičili skladbu pro muţe celkem 

4 x včetně vystoupení na hlavním spartakiádním dnu. TJ Sokol přitom ještě stači-
la připravit na 31.7. tradiční Lelekovickou pouť. Konala se na Skalce, kde v odpo-

ledním programu vystoupil s veselým estrádním pořadem Zd. Galuška, zazpívala 

s cimbálovou muzikou B. Šebetovská a slovácké písničky zazpíval pěvecký sbor 

Pěsničky.  

TJ Sokol Lelekovice 
V TJ Sokol Lelekovice pracují oddíly volejbalu, badmintonu, florbalu, všestran-

nosti a turistické. Oddíly se zúčastňují různých amatérských turnajů, amatérských 

lig  i městských přeborů. Vedle sportování se členové sokola snaží připravovat 

kulturní a společenské akce pro širokou veřejnost. Při tom všem je také potřeba se 
postarat o provoz sokolovny, což je stojí nemalé úsilí. Všechny akce, které jsou 

organizovány TJ Sokol přispívají nezanedbatelnými finančními částkami, které 

slouží na udržení alespoň stávajícího stavu sokolovny. O to víc členy mrzí, když 
je o jejich již zorganizované akce malý zájem z řad obyvatel Lelekovic. Bohužel 

máme jednu velkou nevýhodu a to, že nám nikdo žádné finanční prostředky nedá 

a tudíž pokud nemáme na těchto akcích nějaký zisk, nemůžeme investovat do vět-
ších oprav a rekonstrukce naší sokolovny.  Přitom o celoroční využívání sokolov-

ny je nemalý zájem jak z řad členů sokola, dětí ze základní školy, tak i ostatních 

obyvatel obcí Lelekovice, České, Vranova.  TJ Sokol Lelekovice plánuje během 

letošních letních prázdnin provést rekonstrukci sociálního zařízení v budově soko-
lovny. A proto se na všechny z vás, kterým není lhostejný stav  naší sokolovny, 

obracíme s velkou prosbou o jakoukoliv pomoc, ať již finanční, materiální nebo 

p o m o c  p ř í m o  p ř i  r e k o n s t r u k c i  s a m é . 
Zároveň děkujeme všem, kteří již na rekonstrukci přispěli. S nabídkou pomoci 

kontaktujte prosím pana Zbyňka Leciána na tel.čísle 604826122 nebo na e-mailu: 

sokol.lelekovice@seznam.cz .           S poděkováním, vedení TJ Sokol Lelekovice  

Obecní úřad  upozorňuje občany na pravidla  udržování 

čistoty a veřejného pořádku !!!  

 
 Je zakázáno vypalování suché trávy. Na otevřených ohništích je dovoleno 

spalování pouze suchého nezávadného odpadu (vyhrabaná tráva, listí, dřevo) a 
to tak, aby nedocházelo k nadměrnému obtěţování okolí kouřem (pondělí aţ 

sobota). V domovních kotlích je zakázáno spalovat materiály a látky, pro 

které není kotel výrobcem určen. Je zakázáno jakékoliv spalování komunál-
ního odpadu a látek produkujících jedovaté spaliny - především umělých 

hmot, gumy, dehtové lepenky, pneumatik, molitanu, polystyrenu, dřevotřísky, 

natřeného a lepeného dřeva.  

 Každá fyzická i právnická osoba je povinna dbát na to, aby při jakékoliv 
činnosti nedocházelo k nadměrnému obtěžování okolí hlukem. Jedná se 

zejména o tyto případy: provoz hlučných dopravních prostředků, zvláště mo-

tocyklů bez tlumičů, neúměrně hlučná hudba. Sekání trávy motorovými se-
kačkami, kácení stromů a řezání dřeva motorovými pilami je zakázáno pro-

vádět v ranních a večerních hodinách a o nedělích a svátcích. 
 Na veřejných prostranstvích a ve společných prostorách jsou majitelé psů 

povinni vodit psy na vodítku, případně s nasazenými náhubky. Připomínáme 

zákaz venčení psů na  sportovištích a dětském hřišti u hasičky. Zákaz platí 

na těchto prostranstvích i pro jízdu na koních. Výkaly zvířat  je povinna 

osoba o ně pečující  ze všech veřejných prostranství ihned odstranit.  
 Připomínáme rovněţ vlastníkům pozemků povinnost, udrţovat je v náleţi-

tém stavu tak, aby nepoškozovaly své okolí zaplevelením. 

SDH Lelekovice pořádá pod záštitou obce 2. ročník hasičského 

dne s názvem „Hasiči nejen dětem“, který se bude konat dne 

21.5.2011. Program: ve 14.00 hod. na hřišti u hasičky zábavné odpoledne s 

brněnským moderátorem Jaromírem Šallé, od 20.00 hod. večerní zábava s 

tombolou a překvapením, k poslechu a tanci hraje kapela Hamrla Boys.  

INZERÁTY: MVDr. Dagmar Vršková zve vás i vaše mazlíčky do Veterinární 
ordinace XENOPUS, Lelekovice, K Radosti 409/11, tel: 775 240 909, ordinační 

doba: Po-Pá 18.00-20.00 hod.. 

MASÁŢE  U  JAHŮDKY– Lelekovice, Podemlýn 91/50, objednávky na tel: 732 

901 303 (po-ne), více na www.navolnenoze.cz 



 ELEKTROWIN a.s.- zpětný odběr elektrozařízení 

 

WINTEJNERY - efektivní posila v systému zpětného odběru 

Jiţ 500 WINTEJNERŮ rozmístil ELEKTROWIN od spuštění svého 

nového projektu do sběrných dvorů. Nový projekt WINTEJNER, 
který kolektivní systém ELEKTROWIN začal realizovat od prvního čtvrtletí roku 

2010 se záměrem usnadnit sběrným dvorům manipulaci se stále narůstajícím 

mnoţstvím zpětně odebraných elektrozařízení, zajistit jejich vyšší ochranu a sou-
časně zrychlit dopravní obsluţnost, se v praxi skvěle osvědčuje. Obcí, které mají 

zájem, zapojit do zpětného odběru elektrospotřebičů ve své lokalitě tyto speciální 

velkoobjemové kontejnery, přibývá. Od spuštění projektu rozmístil ELEKTRO-
VIN do téměř 200 sběrných míst 500 WINTEJNERŮ. Na sběrné dvory jsou dodá-

vány vţdy dva typy WINTEJNERŮ – jeden na shromaţďování chlazení a druhý 

na shromaţďování velkých a malých spotřebičů. Systém funguje na principu vý-

měny plného kontejneru za prázdný. 
Ve WINTEJNERECH bylo od poloviny dubna do poloviny října 2010, tedy za pět 

měsíců, v rámci České republiky svezeno ze sběrných dvorů 20% z celkové hmot-

nosti elektroodpadu. Kontejnery poskytuje kolektivní systém zdarma na vlastní 
náklady, výhradně obcím, které s ním mají uzavřenou Smlouvu o zajištění zpětné-

ho odběru elektrozařízení a Smlouvu o umístění kontejnerů. ELEKTROWIN prů-

běţně uzavírá smlouvy s dalšími vybranými obcemi.Výroba těchto speciálních 
kontejnerů bude pokračovat i v  roce 2011. 

Starostové  obcí  Česká, Lelekovice, Vranov si Vás dovolují 

pozvat na 12. „Den Ponávky“,  který se uskuteční v sobotu  14.5.2011 

 

9.30 hod.  - sraz za hospodou u Baumannů v České u sochy AMÉBY, kulturní    

          vystoupení  „Náhodného pěveckého   sdruţení“ a  divadelního  

          spolku „Č“ divadlo s odhalením sochy 
10.30 hod. - přesun autobusem k Lelkovači, pochod po hřebeni Babího lomu 

  k rozhledně, občerstvení a vrcholové pivo 

TENISOVÝ KURT V OŘEŠÍNĚ 
PRO ZÁJEMCE O TENIS NABÍZÍME K PRONÁJMU VOLNÉ HODINY NA KURTU 

S UMĚLÝM POVRCHEM V BRNĚ-OŘEŠÍNĚ. 

INFORMACE O KURTU NA WEBOVÉ STRÁNCE : 

http://www.brno-oresin.cz/hriste.asp. 

NEBO   http://kdesportovat.fitweb.cz/tenis-brno-t13-r10.html 
KONTAKT NA SPRÁVCE  TEL: 723059815 p. JANÍČEK   

email:radim.janicek@email.cz 

Velké překvapení způsobilo vystoupení turistů z Tunisu, které diváci přijali 
velmi srdečně. K dobré pohodě přispěly nejen stánky s občerstvením, ale také 

lelekovická dechová hudba za řízení J. Fojtla, která vyhrávala i k tanci aţ do 

nočních hodin. To všechno provázelo krásné slunečné počasí, i proto byla asi 

pouť navštívena velkým mnoţstvím spokojených občanů. 
 Kvůli špatnému počasí byly opoţděny ţňové práce asi o 2 týdny. A tak 

občané opět JZD pomáhali při sklizni obilí, ţeny ve všední dny, muţi hlavně 

o nedělích. Na polích se vystřídalo přes 100 brigádníků, mnozí pracovali i při 
dvousměnném provozu na výmlatu obilí. Státní spořitelna má v naší obci jed-

natelství, které poskytuje občanům základní sluţby. Poskytuje i rady při růz-

ných půjčkách. Stavba rozhledny na Babím lomě úspěšně pokračuje. Byla 
provedena montáţ schodiště ve věţi a dokončeno zakrytí horní plošiny. Také 

byla provedena instalace bleskosvodu včetně jeho uzemnění v délce přes 100 

m. V září byly uskutečněny ve všech obcích okresu Brno-venkov volby do 

výborů ţen při MNV. V naší obci bylo do výboru zvoleno 21 ţen. MNV zří-
dil v rámci místního hospodářství novou holičskou provozovnu. Vznikla 

úpravou menší stavby v blízkosti budovy MNV. Kadeřnictví B. Pařízkové 

pro potřeby ţen bylo nadále v provozu. K výročí VŘSR proběhla 5.11. naší 
obcí štafeta z Vranova do České. Následoval lampionový průvod dětí do so-

kolovny, kde ţáci nár. školy přítomným občanům po projevu předvedli krát-

ké kulturní pásmo, po něm byly promítnuty 2 krátké sovětské filmy. MNV 
uvedl do provozu dílnu při MH na výrobu drátěného pletiva a zřídil brašnář-

ství. Mlýny a pekárny n.p. Brno zrušil k 31.12.1960 provozovnu pekařství 

M.Hlavničky. 

 Pravou lahůdku občanům připravil na vánoční svátky dramatický od-
bor TJ Sokol, kdyţ uvedl v sokolovně operetu O. Nedbala Polská krev za 

reţie B. Pařízkové s hudebním nastudování Jos. Fojtla. Výborné výkony 

všech účinkujících zejména Fr. Fily st., J.Vrtíka, L. Kudlové, R. Pavlíčkové i 
všech ostatních včetně tanečních scén v reţii M. Balabánové uvedly diváky 

do takového nadšení, ţe pořadatelé rozhodli představení ještě 2 x opakovat. 

Po dříve uvedené zpěvohře K. Hašlera Podskalák je to druhá velmi úspěšná 

opereta, kterou naši ochotníci občanům připravili a tak zpestřili příjemně vá-
noční svátky. Rok 1960 byl u nás zakončen „Silvestrem“ v sokolovně, který 

rovněţ pořádala TJ Sokol. 

 Obecní knihovnu navštívilo v r. 1960 celkem 152 čtenářů, z toho 33 
dětí. Vypůjčili si 4 228 svazků krásné literatury, 244 naučné, 45 odborné lite-

ratury a 351 knih pro mládeţ. Knihovna má 2 725 svazků. V tomto roce při-

bylo 120 nových knih v ceně 2 003 Kčs.        
          Chlup Zdeněk - kronikář 

  

http://www.brno-oresin.cz/hriste.asp
http://kdesportovat.fitweb.cz/tenis-brno-t13-r10.html


     AKTUÁLNÍ INFORMACE 
 

 Svoz  PDO   (čtrnáctidenní)  -  13.5., 27.5., 10.6., 24.6., 8.7.2011. 

 Předpokládaný termín veřejného jednání zastupitelstva obce je dne 

27.6.2011. 

 V pondělí 16.5.2011 v době od 16.00 do 17.30 hod. se uskuteční ve dvoře 

OÚ sbírka pro humanitární účely Diakonie Broumov. 

 Od 27.6. do 8.7.2011 bude  kancelář obecního úřadu, z důvodu čerpání 

řádné dovolené, uzavřena. V tomto týdnu nebude moţné  provádět ověřování 

podpisů, listin, přihlašování k trvalému pobytu, výpisy CzechPOINT. 

 E.ON oznamuje přerušení dodávky el. energie v pondělí 9.5.2011 od 8:00 do 

16:00 hod. - Podemlýn - směr dozadu ke koním, vlevo na chatovou oblast a 

směrem na  Plástky. 

s podrostem teplomilných keřů i dalších rostlin. Na hřbetě je to tedy tzv. bazifil-
ní (tj. vápnomilná) teplomilná doubrava, vyznačující se hojnými porosty keřů 

s bohatým zastoupením chráněných dřínů, dokonce plodných. Významnou pří-

měsí je zde jinak vzácný teplomilný jeřáb břek. Na západním svahu převaţuje 

kyselomilná doubrava, přecházející směrem po svahu do borové doubravy. Pů-
vodní zastoupení borovice bylo menší, asi zde byla dosazována. Podobné teplo-

milné doubravy se v širším okolí nenacházejí a zvláště ne tak staré. V tom je 

právě největší unikátnost rezervace – teplomilných doubrav je na jiţní Moravě 
více, ale pokud je známo, nikde nedospěly do stádia rozpadu (odumírání stromů 

na hřbetě). Tento vývoj je přirozený a dává prostor pro výskyt řady vzácných 

druhů rostlin, ale především hmyzu (velcí brouci). Nikdo se jich však nemusí 
bát, zahrádky u domů je nezajímají. A odumírání některých stromů dává také 

prostor pro růst mladých stromků, kterým se zde docela daří. Do budoucna se 

předpokládá udrţení dosavadního stavu „nehospodaření“, tedy ponechání lesa 

dalšímu relativně přirozenému vývoji bez lesnických zásahů. S tím souvisí jedi-
ný současný problém rezervace. Někteří spoluobčané, snad aby „vyčistili“ les 

zde kradou staré dřevo, ať jiţ souše či kmeny padlé na zem.  To je samozřejmě 

proti smyslu rezervace, souše se zde ponechávají pro výstavbu hnízd ptáků, kteří 
potřebují dutiny, a padlé dřevo slouţí pro vývoj larev právě těch vzácných brou-

ků. Bez starého dřeva by zde nemohli ţít. Prosíme tedy spoluobčany, aby 

z rezervace nic neodnášeli.  
Okraje rezervace jsou vyznačeny červenými pruhy na stromech a na přístupo-

vých cestách sloupkem s tabulkou se státním znakem. Přírodní rezervace Holé 

vrchy byla vyhlášena Jihomoravským krajem dne 7. 10. 2010 a vyhlášení nabylo 

účinnosti dne 30. 12. 2010.                                                         Ing. Martin Culek 

Kanalizace a ČOV 
 

Harmonogram prací na období  květen – červen / 2011 

Vzhledem ke zdlouhavému  projednávání organizace dopravy při rea-
lizaci kanalizace ve státní silnici č. III/37917 dochází ke změnám v pořadí 

výstavby jednotlivých kanalizačních stok. Od počátku května asi do poloviny 

měsíce bude stavba pokračovat stokou AE 3 – Pod Stráţnou, stokou AE 2 – 
Úvoz a stokou AF 1 – Kout. Ve druhé polovině května bude provedena stoka 

AF k mateřské škole a zahájena realizace stok AK, AK 1 – Příhon a AL – Ma-

ckovec. Zde budou probíhat práce i v měsíci červnu. Dle harmonogramu byla 

zahájena práce na stavbě čistírny, která se bude realizovat po celý rok. 
V průběhu stavby se zjistilo, ţe u některých nemovitostí jsou různé 

soukromé neregistrované přípojky (dešťové, ale i splaškové), o kterých stavba 

neví a z toho důvodu můţe dojít k jejich poškození. Mnohé také jsou ve velmi 
špatném stavu a promáčejí okolní terén. Při jejich odkrytí musí stavba zajistit 

jejich vodotěsnost, čímţ jí vznikají nepředvídané vícenáklady, které poţaduje 

uhradit. Vzhledem k tomu, ţe se jedná o soukromé přípojky, byl na veřejném 
jednání zastupitelstva obce navrţen způsob řešení oprav těchto „přípojek“. 

Dešťové přípojky z jednotlivých domů nejsou zakresleny v ţádné do-

kumentaci, vybudovali si je vlastníci nemovitostí, jsou jejich vlastnictvím, 

měli by znát jejich polohu. 
1. Zhotovitel stavby před zahájením prací v plánovaném úseku poţádá vlast-

níky (uţivatele)   přilehlých nemovitostí o vytyčení jimi uţívaných funkčních 

dešťových přípojek. 
2. Pokud stavba poškodí správně vytyčenou přípojku, je její oprava nákladem 

stavby. 

3. V případě, ţe přípojka byla vlastníkem (uţivatelem) domu vytyčena špatně 
a dojde k její poškození, opravu hradí vlastník přípojky. 

4. Pokud byla přípojka správně vytyčená, ale je vadná (např. není vodotěsná), 

zajistí vlastník  na své náklady její okamţitou opravu (nejlépe prostřednictvím 

zhotovitele stavby). 
 Ţádáme všechny vlastníky a uţivatele nemovitostí, aby si v předstihu 

ověřili, zda mají a kde výše uvedené přípojky. Předpokládaný termín na bře-

zen plánované schůzky občanů se zástupci stavby, projektantů a obce se od-
kládá do doby dořešení způsobu realizace domovních splaškových přípojek. 

Nový termín bude včas oznámen. Realizace přípojek se předpokládá od 

2.čtvrtletí příštího roku. Na vlastní připojení si občané nemusí vyřizovat ţád-

né povolení. 
 Závěrem mi dovolte poděkovat všem za pochopení a shovívavost 

s omezeními, která nám stavba kanalizace přináší. Jsem přesvědčen, ţe po její 

dostavbě nám bude odměnou zkvalitnění ţivotního prostředí v obci.       D.J. 



Z OBECNÍ  KRONIKY 
 

Pokračování r. 1960: Volby do Národního shromáţdění a Národních výborů se 

konaly 12.června. V Naší obci volili v sále pohostinství Jednoty od 7 do 18 hod. a 

nebylo ani jednoho voliče, který by se voleb neúčastnil. Do Národního shromáţ-
dění volili kandidátku z Kuřimi, do KNV Brno kandidáta z Ochozu a do ONV 

Brno-venkov kandidáta z Vranova. Do MNV naší obce zvolili všech 21 kandidá-

tů, z toho 6 ţen. Předsedou MNV byl zvolen Fr. Rašovský, tajemníkem Fr. Štercl. 
Lelekovice se také přihlásily do soutěţe o vlasteneckou obec. Naše obec se umís-

tila z 51 obcí okresu Brno - venkov na 10. místě. Nejlépe si z organizací v obci 

vedly TJ Sokol, poţárnici a také Osvětová beseda se svými Lelekovickými novi-
nami. 

 V červnu vrcholily přípravy na II. celostátní spartakiádu. Cvičenci naší TJ 

Sokol se zúčastnili veřejných vystoupení v Kuřimi, Vev. Bítýšce, Podlesí, Jinačo-

vicích a Jehnicích. Na krajské spartakiádě v Brně cvičilo 31 našich cvičenců a na 
II. CS v Praze 22 cvičenců, z toho 8 muţů. Ti byli v  Praze po celou dobu sparta-

kiády, téměř 2 týdny a na Strahovském stadionu cvičili skladbu pro muţe celkem 

4 x včetně vystoupení na hlavním spartakiádním dnu. TJ Sokol přitom ještě stači-
la připravit na 31.7. tradiční Lelekovickou pouť. Konala se na Skalce, kde v odpo-

ledním programu vystoupil s veselým estrádním pořadem Zd. Galuška, zazpívala 

s cimbálovou muzikou B. Šebetovská a slovácké písničky zazpíval pěvecký sbor 

Pěsničky.  

TJ Sokol Lelekovice 
V TJ Sokol Lelekovice pracují oddíly volejbalu, badmintonu, florbalu, všestran-

nosti a turistické. Oddíly se zúčastňují různých amatérských turnajů, amatérských 

lig  i městských přeborů. Vedle sportování se členové sokola snaží připravovat 

kulturní a společenské akce pro širokou veřejnost. Při tom všem je také potřeba se 
postarat o provoz sokolovny, což je stojí nemalé úsilí. Všechny akce, které jsou 

organizovány TJ Sokol přispívají nezanedbatelnými finančními částkami, které 

slouží na udržení alespoň stávajícího stavu sokolovny. O to víc členy mrzí, když 
je o jejich již zorganizované akce malý zájem z řad obyvatel Lelekovic. Bohužel 

máme jednu velkou nevýhodu a to, že nám nikdo žádné finanční prostředky nedá 

a tudíž pokud nemáme na těchto akcích nějaký zisk, nemůžeme investovat do vět-
ších oprav a rekonstrukce naší sokolovny.  Přitom o celoroční využívání sokolov-

ny je nemalý zájem jak z řad členů sokola, dětí ze základní školy, tak i ostatních 

obyvatel obcí Lelekovice, České, Vranova.  TJ Sokol Lelekovice plánuje během 

letošních letních prázdnin provést rekonstrukci sociálního zařízení v budově soko-
lovny. A proto se na všechny z vás, kterým není lhostejný stav  naší sokolovny, 

obracíme s velkou prosbou o jakoukoliv pomoc, ať již finanční, materiální nebo 

p o m o c  p ř í m o  p ř i  r e k o n s t r u k c i  s a m é . 
Zároveň děkujeme všem, kteří již na rekonstrukci přispěli. S nabídkou pomoci 

kontaktujte prosím pana Zbyňka Leciána na tel.čísle 604826122 nebo na e-mailu: 

sokol.lelekovice@seznam.cz .           S poděkováním, vedení TJ Sokol Lelekovice  

Obecní úřad  upozorňuje občany na pravidla  udržování 

čistoty a veřejného pořádku !!!  

 
 Je zakázáno vypalování suché trávy. Na otevřených ohništích je dovoleno 

spalování pouze suchého nezávadného odpadu (vyhrabaná tráva, listí, dřevo) a 
to tak, aby nedocházelo k nadměrnému obtěţování okolí kouřem (pondělí aţ 

sobota). V domovních kotlích je zakázáno spalovat materiály a látky, pro 

které není kotel výrobcem určen. Je zakázáno jakékoliv spalování komunál-
ního odpadu a látek produkujících jedovaté spaliny - především umělých 

hmot, gumy, dehtové lepenky, pneumatik, molitanu, polystyrenu, dřevotřísky, 

natřeného a lepeného dřeva.  

 Každá fyzická i právnická osoba je povinna dbát na to, aby při jakékoliv 
činnosti nedocházelo k nadměrnému obtěžování okolí hlukem. Jedná se 

zejména o tyto případy: provoz hlučných dopravních prostředků, zvláště mo-

tocyklů bez tlumičů, neúměrně hlučná hudba. Sekání trávy motorovými se-
kačkami, kácení stromů a řezání dřeva motorovými pilami je zakázáno pro-

vádět v ranních a večerních hodinách a o nedělích a svátcích. 
 Na veřejných prostranstvích a ve společných prostorách jsou majitelé psů 

povinni vodit psy na vodítku, případně s nasazenými náhubky. Připomínáme 

zákaz venčení psů na  sportovištích a dětském hřišti u hasičky. Zákaz platí 

na těchto prostranstvích i pro jízdu na koních. Výkaly zvířat  je povinna 

osoba o ně pečující  ze všech veřejných prostranství ihned odstranit.  
 Připomínáme rovněţ vlastníkům pozemků povinnost, udrţovat je v náleţi-

tém stavu tak, aby nepoškozovaly své okolí zaplevelením. 

SDH Lelekovice pořádá pod záštitou obce 2. ročník hasičského 

dne s názvem „Hasiči nejen dětem“, který se bude konat dne 

21.5.2011. Program: ve 14.00 hod. na hřišti u hasičky zábavné odpoledne s 

brněnským moderátorem Jaromírem Šallé, od 20.00 hod. večerní zábava s 

tombolou a překvapením, k poslechu a tanci hraje kapela Hamrla Boys.  

INZERÁTY: MVDr. Dagmar Vršková zve vás i vaše mazlíčky do Veterinární 
ordinace XENOPUS, Lelekovice, K Radosti 409/11, tel: 775 240 909, ordinační 

doba: Po-Pá 18.00-20.00 hod.. 

MASÁŢE  U  JAHŮDKY– Lelekovice, Podemlýn 91/50, objednávky na tel: 732 

901 303 (po-ne), více na www.navolnenoze.cz 



 ELEKTROWIN a.s.- zpětný odběr elektrozařízení 

 

WINTEJNERY - efektivní posila v systému zpětného odběru 

Jiţ 500 WINTEJNERŮ rozmístil ELEKTROWIN od spuštění svého 

nového projektu do sběrných dvorů. Nový projekt WINTEJNER, 
který kolektivní systém ELEKTROWIN začal realizovat od prvního čtvrtletí roku 

2010 se záměrem usnadnit sběrným dvorům manipulaci se stále narůstajícím 

mnoţstvím zpětně odebraných elektrozařízení, zajistit jejich vyšší ochranu a sou-
časně zrychlit dopravní obsluţnost, se v praxi skvěle osvědčuje. Obcí, které mají 

zájem, zapojit do zpětného odběru elektrospotřebičů ve své lokalitě tyto speciální 

velkoobjemové kontejnery, přibývá. Od spuštění projektu rozmístil ELEKTRO-
VIN do téměř 200 sběrných míst 500 WINTEJNERŮ. Na sběrné dvory jsou dodá-

vány vţdy dva typy WINTEJNERŮ – jeden na shromaţďování chlazení a druhý 

na shromaţďování velkých a malých spotřebičů. Systém funguje na principu vý-

měny plného kontejneru za prázdný. 
Ve WINTEJNERECH bylo od poloviny dubna do poloviny října 2010, tedy za pět 

měsíců, v rámci České republiky svezeno ze sběrných dvorů 20% z celkové hmot-

nosti elektroodpadu. Kontejnery poskytuje kolektivní systém zdarma na vlastní 
náklady, výhradně obcím, které s ním mají uzavřenou Smlouvu o zajištění zpětné-

ho odběru elektrozařízení a Smlouvu o umístění kontejnerů. ELEKTROWIN prů-

běţně uzavírá smlouvy s dalšími vybranými obcemi.Výroba těchto speciálních 
kontejnerů bude pokračovat i v  roce 2011. 

Starostové  obcí  Česká, Lelekovice, Vranov si Vás dovolují 

pozvat na 12. „Den Ponávky“,  který se uskuteční v sobotu  14.5.2011 

 

9.30 hod.  - sraz za hospodou u Baumannů v České u sochy AMÉBY, kulturní    

          vystoupení  „Náhodného pěveckého   sdruţení“ a  divadelního  

          spolku „Č“ divadlo s odhalením sochy 
10.30 hod. - přesun autobusem k Lelkovači, pochod po hřebeni Babího lomu 

  k rozhledně, občerstvení a vrcholové pivo 

TENISOVÝ KURT V OŘEŠÍNĚ 
PRO ZÁJEMCE O TENIS NABÍZÍME K PRONÁJMU VOLNÉ HODINY NA KURTU 

S UMĚLÝM POVRCHEM V BRNĚ-OŘEŠÍNĚ. 

INFORMACE O KURTU NA WEBOVÉ STRÁNCE : 

http://www.brno-oresin.cz/hriste.asp. 

NEBO   http://kdesportovat.fitweb.cz/tenis-brno-t13-r10.html 
KONTAKT NA SPRÁVCE  TEL: 723059815 p. JANÍČEK   

email:radim.janicek@email.cz 

Velké překvapení způsobilo vystoupení turistů z Tunisu, které diváci přijali 
velmi srdečně. K dobré pohodě přispěly nejen stánky s občerstvením, ale také 

lelekovická dechová hudba za řízení J. Fojtla, která vyhrávala i k tanci aţ do 

nočních hodin. To všechno provázelo krásné slunečné počasí, i proto byla asi 

pouť navštívena velkým mnoţstvím spokojených občanů. 
 Kvůli špatnému počasí byly opoţděny ţňové práce asi o 2 týdny. A tak 

občané opět JZD pomáhali při sklizni obilí, ţeny ve všední dny, muţi hlavně 

o nedělích. Na polích se vystřídalo přes 100 brigádníků, mnozí pracovali i při 
dvousměnném provozu na výmlatu obilí. Státní spořitelna má v naší obci jed-

natelství, které poskytuje občanům základní sluţby. Poskytuje i rady při růz-

ných půjčkách. Stavba rozhledny na Babím lomě úspěšně pokračuje. Byla 
provedena montáţ schodiště ve věţi a dokončeno zakrytí horní plošiny. Také 

byla provedena instalace bleskosvodu včetně jeho uzemnění v délce přes 100 

m. V září byly uskutečněny ve všech obcích okresu Brno-venkov volby do 

výborů ţen při MNV. V naší obci bylo do výboru zvoleno 21 ţen. MNV zří-
dil v rámci místního hospodářství novou holičskou provozovnu. Vznikla 

úpravou menší stavby v blízkosti budovy MNV. Kadeřnictví B. Pařízkové 

pro potřeby ţen bylo nadále v provozu. K výročí VŘSR proběhla 5.11. naší 
obcí štafeta z Vranova do České. Následoval lampionový průvod dětí do so-

kolovny, kde ţáci nár. školy přítomným občanům po projevu předvedli krát-

ké kulturní pásmo, po něm byly promítnuty 2 krátké sovětské filmy. MNV 
uvedl do provozu dílnu při MH na výrobu drátěného pletiva a zřídil brašnář-

ství. Mlýny a pekárny n.p. Brno zrušil k 31.12.1960 provozovnu pekařství 

M.Hlavničky. 

 Pravou lahůdku občanům připravil na vánoční svátky dramatický od-
bor TJ Sokol, kdyţ uvedl v sokolovně operetu O. Nedbala Polská krev za 

reţie B. Pařízkové s hudebním nastudování Jos. Fojtla. Výborné výkony 

všech účinkujících zejména Fr. Fily st., J.Vrtíka, L. Kudlové, R. Pavlíčkové i 
všech ostatních včetně tanečních scén v reţii M. Balabánové uvedly diváky 

do takového nadšení, ţe pořadatelé rozhodli představení ještě 2 x opakovat. 

Po dříve uvedené zpěvohře K. Hašlera Podskalák je to druhá velmi úspěšná 

opereta, kterou naši ochotníci občanům připravili a tak zpestřili příjemně vá-
noční svátky. Rok 1960 byl u nás zakončen „Silvestrem“ v sokolovně, který 

rovněţ pořádala TJ Sokol. 

 Obecní knihovnu navštívilo v r. 1960 celkem 152 čtenářů, z toho 33 
dětí. Vypůjčili si 4 228 svazků krásné literatury, 244 naučné, 45 odborné lite-

ratury a 351 knih pro mládeţ. Knihovna má 2 725 svazků. V tomto roce při-

bylo 120 nových knih v ceně 2 003 Kčs.        
          Chlup Zdeněk - kronikář 
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Kopaná v Lelekovicích 
 

TJ Lelekovice – sportovní oddíl byl zaloţen v roce 1943 a od této doby  se hrály 

v naší obci především dva nejpopulárnější sporty - hokej a fotbal. V letech 1949 aţ 

1990 se  veškerá sportovní klání zapsala do dějin pod hlavičkou TJ Sokol Lelekovi-
ce. V tomto období se především hokejové druţstvo dostalo do povědomí celého 

kraje. Po sametové revoluci byl pak znovu sportovní klub obnoven panem M. 

Kunzfeldem pod názvem TJ AC Lelekovice. V novodobé historii klubu se vystřída-

lo v druţstvech muţů, 
dorostenců, ţáků a 

chlapců z přípravky jiţ 

pár  stovek místních a 
přespolních hráčů.  

V současnosti má od-

díl kopané kolem 10 
funkcionářů a cca 70 

aktivních fotbalistů 

v  pěti muţstvech. 

Muţi hrají jiţ třetím 
rokem II. třídu - br-

něnský městský pře-

bor, takzvanou 
„šalinovou ligu“, do-

rost prvním rokem II. 

třídu – brněnský městský přebor, mladší ţáci III. třídu brněnské městské soutěţe a 

mladší přípravka a minipřípravka prozatím trénuje a připravuje se na novou sezonu 
– brněnskou soutěţ. Kromě toho má AC Lelekovice i futsalový oddíl reprezentující 

obec ve II. kuřimské lize.  

 

Pozvánka: 
 

Zveme všechny příznivce především mládeţnické kopané na tradiční letní turnaj, 
tentokráte těch nejmenších – mladší přípravky: 

Memoriál Miloše Kunzfelda, se bude konat v sobotu 18.6.2010 od 8.30 hodin na 

travnatém fotbalovém hřišti v Lelekovicích. Na programu sportovního dne budou 

i přátelské zápasy jako např. tradiční souboj starých pánů Lelekovic. O podvečerní a 
večerní zábavu se postará reprodukovaná nebo ţivá hudba. Po celý den budou 

v areálu na Poňavě k dispozici atrakce pro děti a výtečné občerstvení. 

Uzávěrka 20.4.2011 Příští číslo cca: 07/2011     Květen - Červen  2011 

PŘÍRODNÍ   REZERVACE   HOLÉ  VRCHY 

 
Váţení spoluobčané, máme pro vás dobrou zprávu. Po třiceti letech periodického 
úsilí se podařilo vyhlásit staré dubové lesy na Holých vrších za přírodní rezervaci. 

Tím se tomuto jedinečnému území dostalo ocenění i ze strany oficiálních orgánů 

ochrany přírody. Přitom pro občany z toho, s výjimkou předpokladu běţného 

slušného chování, 
ţádná omezení nevy-

plývají. Vstup do 

rezervace není zaká-
zán, i kdyţ je pravda, 

ţe pro zdárný další 

vývoj rezervace by 
bylo lepší, kdyby tam 

zůstal zachován klid 

a rostliny nebyly 

zdupávány. Schvále-
ní orgánů ochrany    

přírody (Jihomor. 

krajského úřadu) 
podléhá jen případný 

rozvoj myslivosti         

(např. výstavba krmelců, posedů) či pořádání hromadných akcí (např. turistických 
pochodů přes území). Tyto aktivity podléhají předchozímu souhlasu Jihomor. kr. 

úřadu i v ochranném pásmu, které sahá 50 m od okrajů rezervace.  

Přírodní rezervace Holé vrchy se nachází na západním svahu masívu Babího lo-

mu, nad cestou z Koretiny do Podlesí. Má protáhlý tvar od severu k jihu a plochu 
11,8 hektarů, ochranné pásmo pak asi 9 ha. Rezervace je celá tvořena lesy, které 

patří městu Brnu. Podnik Lesy města Brna měl pro vyhlášení rezervace pochopení 

a souhlasil s ním. Budiţ mu za to čest a sláva. Pro velmi obtíţnou dostupnost a 
křivý růst stromů se zde však také více neţ 50 let lesnicky nehospodařilo, přesto-

ţe podle všech lesnických kritérií je porost jiţ dávno „přestárlý“. Věk starších 

stromů přesahuje 170 let. A co se zde vlastně chrání? Právě starý dubový les 
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